
 

Sammanställning av politikerenkät inför valet 2022 

Fullversion 

Flygbladsversionen av enkäten är förkortad. Här visas de kompletta svaren från de politiska partierna. Några 

svar som har varit alltför långa har dock kortats ner. 

M har inte, trots påminnelse, svarat. L har bara svarat med ett partiprogram. Vi ser det som beklagligt att 

dessa två partier tycks förvänta sig att Danderydsborna skall välja i blindo.  

MP har tvärtom, föredömligt, som enda parti responderat på vår uppmaning att ge individuella svar med 

tanke på att det är personval.  

 

Ingresstext i enkäten 

Vi närmar oss valet den 11 september. Som en service till våra medlemmar vill vi gärna förmedla vad våra 

politiker tycker i ett antal för Danderydsborna angelägna frågor. 

Vi vill ha ditt svar senast 7 augusti, varefter vi kommer att förmedla svaret till våra medlemmar. Information 

om vilka partier som eventuellt avstår från att svara kommer också att förmedlas 

Vi ber er besvara varje fråga med max 300 tecken inklusive blanksteg. Vi förbehåller oss rätten att korta av 

skrivningar som överstiger denna längd. 

 

www.villaagarna.se/danderyd 

 

Anita Enflo, ordförande  Lars Avellán, vice ordförande 

anita.enflo@gmail.com  lars.avellán@telia.com 
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Fakta 

Enligt SCB 2020 var Danderyd  

- Till sin landyta femte minsta kommunen i landet (26,40 km²) 

- Till sin befolkning åttionde största kommunen i landet (32.857) 

 

- På andra plats vad gäller bebyggd mark per landyta (53,1 %) 

- På första plats vad gäller bebyggd mark med bostäder per landyta (38,3%) 

 

- Nionde tätast bebyggda kommunen i landet (481 bostäder/km²) 

- Nionde tätast befolkade kommunen i landet (1246 invånare per km²) 

Då 

- Fanns det 6.845 lägenheter i enfamiljshus (villor) 

- Fanns det 5.862 lägenheter i flerbostadshus 

 

- Bodde i genomsnitt 3,3 personer per lägenhet i enbostadshus (villor) 

- Bodde i genomsnitt 1,7 personer per lägenhet i flerbostadshus 

Idag 

- Färdigställs ca 200 nya lägenheter i flerbostadshus i Mörby Centrum 

- Färdigställs ca 500 nya lägenheter i flerbostadshus på Invernesshöjden 

 

Se vidare www.villaagarna.se/danderyd 
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Allmänna frågor 

1. Den tidigare politiska viljeinriktningen ”Danderyd skall bevaras som villa- och trädgårdsstad” 

har på sid 14 i Översiktsplanen ersatts med ”Här kombineras den moderna trädgårdsstaden med 

hållbar stadsmiljö”. Skall Danderyds särart som grönskande villastad värnas eller ska denna 

kvalitet tillåtas vittra sönder? Konkretisera gärna. 

Centern 
Den grönskande trädgårdsstaden i Danderyd ska bevaras och skyddas mot alla angrepp vad gäller 
trädfällningar, rivningar och exploateringar. Inga grönområden ska bebyggas! Parker ska bevaras 
och skötas. Värdefulla hus och miljöer vill vi skydda genom nya detaljplaner. 

Kristdemokraterna 
Danderyd ska bevaras som trädgårds- och villastad Endast en måttlig nybyggnation ska ske, med 
stor hänsyn till existerande bebyggelse och de boende. Förtätning ska undvikas och grönområden 
bevaras. Specifikt ska detaljplaner inte göras om från villa till flerfamiljshus. Vi ska också sträva efter 
att bibehålla förhållandet mellan antalet lägenheter och enfamiljshus för att bibehålla kommunens 
karaktär. 

Socialdemokraterna 
Översiktsplanen innehåller ingen revolutionerande förändring sedan viljeinriktningen togs. 
Framtida behov får avgöra bostadsbyggandet. 

Sverigedemokraterna 
Bevara Danderyd var vår slogan under valet 2018. Det menar vi socialt, men även byggnadsmässigt. 
SD tar bestämt avstånd från den ”domino-politik” majoriteten för där villor bredvid flerfamiljshus 
kan exploateras, sedan nästa hus osv. Det som gör Danderyd så attraktivt skall skyddas.  

Nya Danderydspartiet 
Vi tror på en co existens mellan flervåningshusen kring Mörby och våra trivsamma och omtyckta 
villasamhällen i Danderyd. Den nuvarande strukturella fördelningen mellan Mörby området och de 
existerande villasamhällen vill Nya Danderydspartiet INTE förändra. 

Medborgerlig Samling 
De delar som idag är villastad ska bevaras med den karaktären. 
Delar som kan vara lämpliga att utveckla ska i så fall medföra en förädling av vår gemensamma 
bebyggda miljö. Det ska förankras hos de som bor i området och anpassas utifrån miljöns 
förutsättningar - inte utifrån att maximera exploatörens vinst. 

Miljöpartiet – Caroline Robson 
Fördelningen villor/lägenheter i kommunen är cirka 50/50. Att båda typer av bostäder behövs 
innebär inte att villastaden inte värnas. Ökat antal Danderydsbor kräver fler bostäder. 
Översiktsplanen är inte bindande, den beskriver möjligheter. 
 
Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 
Danderyds särart som grönskande villastad ska värnas, det innebär inte att flerfamiljshus är 
uteslutet. I dagens Danderyd bor hälften av hushållen i villa och hälften i lägenhet. 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 
Översiktsplanen är inte bindande utan en plan för möjlig utveckling av kommunen. En modern 
trädgårdsstad gynnar äldre trädgårdskultur, varsamhet i markförändringar, m m. Viss stadsmiljö har 
tillåtits växa fram utan hänsyn till livsmiljövärden. Styrning behövs mot en grön och hållbar 
stadsmiljö. 
  



2. Översiktsplanens mantra är centrumutveckling. Anser du att det är detta som 

Danderydsborna vill ha? 

Centern 

Centrumutveckling betyder i Danderyds majoritets politik att det ska exploateras. Vi är helt emot en 
detta, dvs förstoring och förstörelse av vår små kommuncentra. De ska vara småskaliga och 
människovänliga, inte resultatet av byggvinster. Utveckling ska innebära t ex. bättre trygghet, fler 
bänkar, ordnade P-platser, fler träd. 
 

Kristdemokraterna 

Mörby, Enebybergs, Stocksund och Djurholms centrum ska utvecklas så att när- och kringboende 
upplever en förbättring. 
 

Socialdemokraterna 

Medborgarna vill nog koncentrera byggandet för att inte behöva ta grönområden i anspråk. Det är 
en klok centrumutveckling enligt våra intentioner. 
 
Sverigedemokraterna 

Vi vill se levande lokala torg och då krävs en ständig utveckling. Det gör Danderyd mer attraktivt. Vi 

ställer inte upp på en expandering på bekostnad av omgivningen. När det gäller Mörby Centrum så 

ser vi ingen vits med att konkurrera med Täby Centrum och Arenastaden mer än idag.  

Nya Danderydspartiet 

Mörby Centrum som är privatägd får gärna utvecklas, sedan finns det de lokala ”centrum”. Här ser 
Nya Danderydspartiet ett behov av förbättringar, utvecklingar, delvis nybyggen. Nya 
Danderydspartiet är dock VÄLDIG TYDLIG med att utvecklingen skall ske för de lokalboende, att allt 
skall ske i samråd med de lokalboende. 

 

Medborgerlig Samling 

Nej. 
 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Vi ska lyssna på Danderydsborna som vill ha kvar sina 4 kommundelscentra. 
 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Det finns ett uttalat önskemål från Danderydsborna att stärka kommunens kommundelscentra. 
Det lyssnar vi på. 

 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Jag har aldrig uppfattat något mantra om centrumutveckling. Däremot finns en önskan att stärka 
kommunens kommundelscentra utifrån danderydsbornas uttalade önskemål. 
  



3. Danderyd är en av de mest tätbebyggda kommunerna i landet. Är Danderyd ”i princip” 

färdigbyggt?  

Centern 

JA, Danderyd är i princip fullbyggt. Om vi ska säkra invånarnas goda fysiska och psykiska hälsa, ska 
kommunen inte exploateras mer! Grönområden, vatten och skog ger alla i Danderyd en chans till 
rekreation, vila och återhämtning, något som bör ses som livsviktigt. 
 

Kristdemokraterna 

Ja, i princip, dvs ytterligare byggande måste ske begränsat i liten skala och ska främst tillgodose 
kommunens behov av skola, vård, omsorg. 

 

Socialdemokraterna 

Vi kan bidra med bostadsbyggande i centrala lägen, men ingen större byggnation. De ca 150-300 
lägenheter per år som tas upp i RUFS är enligt våra intentioner. 
Danderyd är nog inte färdigbyggt men krav på miljömedvetenhet vid byggandet måste ske. 
 
Sverigedemokraterna 

Ja i princip. Den kommunala verksamheten kan komma att kräva ny bebyggelse vilket vi naturligtvis 
måste kunna hantera.  Vi anser också att det med hjälp av bebyggelse går att förbättra Centrala 
Danderyd längs E18. Vi vill på väl utvalda platser bygga förskönande, trygghetsskapande och 
bullerdämpande.  

 

Nya Danderydspartiet 

En kommun är aldrig färdigbyggd. Vi vill reda ut möjligheter för ungdomsbostäder i mindre 
attraktiva områden, tex längs E18. Vi vill gärna göra det möjligt för våra äldre att bo kvar i 
Danderyd. Dessutom behövs det någon form av lite mer prisvärda villor/radhus för de yngre 
barnfamiljer 
 

Medborgerlig Samling 

Svaret på denna fråga förtjänar nyanser. Först, se svar på fråga 1. Utöver det: Det kan finnas 
möjlighet att vitalisera, skapa mervärden och bättre nyttja mark i vissa redan bebyggda områden. 
Exempelvis parkeringsytor, vägytor och områden där det skulle förbättra området att ändra 
bebyggelsetyp (det gäller ej villaområdena). 
Sådana förändringar ska i så fall ha ett väl förankrat stöd hos medborgarna. 

 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

En kommun kan aldrig vara ”färdigbyggd”. 
 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Vi förordar varsam exploatering där gamla villafastigheter inte ersätts av små tomter med stora 
hus. 
 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Behovet av markanvändning förändras över tid. Nedtagning av luftburna kraftledningar öppnar upp 
för annan markanvändning. Likaså kan en rivningsfärdig byggnad medföra diskussioner kring 
kommande markanvändning. Jag har svårt att förstå vad ni menar med uttrycket ”färdigbyggt”.  



4. Vem skall styra utvecklingen? Byggbolagen, kommunens tjänstemän, kommunens 

politiker eller medborgarna? Hur vill ni uppnå önskad styrning? 

 

Centern 

Medborgarna ska styra Danderyds utveckling. De ska få sina röster hörda genom samråd som hålls i 
tidigt skede, och ges central plats i besluten. Detta ska kunna innebära att exempelvis uppdrag om 
nya detaljplaner läggs ner fort, om de visar sig var olämpliga och ogillas av de närboende.  
 

Kristdemokraterna 

Politikerna på medborgarnas uppdrag och med medborgarnas deltagande. Kommunens 
organisation för byggande kommer 2023 att ändras för att underlätta detta. 

 

Socialdemokraterna 

Kommunens politiker och medborgarna ska styra utvecklingen. Medborgarnas medverkan bör öka. 
 
Sverigedemokraterna 

Medborgarna genom politikerna. Vi har precis varit med och tagit fram en ny organisation som vi 

menar kommer att förbättra den politiska kontrollen. Om vi tar plats i byggnadsnämnden kommer 

vi även där att aktivt jobba för att så skall bli.  

Nya Danderydspartiet 

Våra kommunala politiker och inget annat en helt vanliga medborga i Danderyd, därför är 
medborgare och politiker samma grupp. Tjänstemännen är politikernas/medborganarnas 
”redskap”. I Danderyd har man släppt tyglarna för tjänstemännen för löst. Det gäller att hitta en bra 
balans mellan byggbolagens intresse och hur vi medborgare vill ha våra torg utformade 
 

Medborgerlig Samling 

Kommunens politiker ska representera sina väljare och medborgare, det är fundamentan i 
uppdraget. Politikerna ska därför säkerställa att de för medborgarnas talan i de beslut som tas. 
Tjänstemännen är professionella inom sitt gebit och deras roll här är att omsätta medborgarnas 
vilja i praktiska beslut. Byggherrarnas roll innefattar att ha visioner, föreslå och ha preferenser kring 
vad de vill åstadkomma. En klok byggherre kan utforma, förmedla, lyssna/anpassa och genomföra 
projekt.  
 
Miljöpartiet – Caroline Robson 

Medborgarna ska styra utvecklingen och politikerna ska vara lyhörda till vad medborgarna vill. 
Bättre och tidig medborgardialog, framförallt med de omkringboende. 
 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

En konstruktiv dialog med alla parter är att föredra. 
 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Valda politiker ansvarar för strategiska beslut och detaljplanering utifrån kommunens behov och 
invånarnas intresse. Tillgång till kompetenta och erfarna tjänstemän är ovärderligt. Påverkan från 
fastighetsägare, byggbolag och andra kan bli ett hinder. Medborgardialog i tidigt skede är ett 
måste.  



5. Är fler invånare bra eller dåligt? 

a. För kommunens ekonomi? 

b. I övrigt 

Centern 

Fler invånare påverkar inte nödvändigtvis kommunens ekonomi till det bättre, i motsats till vad som 

ofta hävdas. Alla medborgare har rätt till samma service, som kostar. Fler invånare innebär däremot 

mer exploatering, vilket vi är emot. 

Kristdemokraterna 

a. Fler innevånare gör ingen större skillnad för kommunens ekonomi, p.g.a. det kommunala 

utjämningssystemet. Stora fasta kostnader kan i vissa fall ge något lägre kostnad med fler 

innevånare, i andra fall högre kostnad med fler innevånare, p.g.a. tröskeleffekter. 

b. Fler innevånare ger sämre miljö för allt som är beroende av begränsade resurser, t.ex. markyta, 

såsom parkering, vägtrafik, tågtrafik. 

Socialdemokraterna 

a. För kommunens ekonomi? 

Skatteunderlaget behöver öka, vilket det för med fler invånare. Vi utgår från att de flesta 

nyinflyttade är i arbetsför ålder och har arbete.  

Sverigedemokraterna 

a. Det är skattekraften (skatteunderlag per invånare) som är avgörande för ekonomin, inte antalet 

invånare. Danderyd har Sveriges högsta skattekraft så det viktigaste för ekonomin är därför att 

Danderyd fortsatt ska vara attraktivt för de som bor i kommunen idag, inte att få fler invånare.  

b. Fler invånare är inget självändamål och behöver inte vara positivt. Vid t ex en förskjutning mot 

större bostadskomplex med hyresrätter med medföljande sociala utmaningar vore det skadligt 

för det som idag är attraktivt med Danderyd.   

Nya Danderydspartiet 

Fler invånare är ingen målsättning i sig. Fler invånare kan vara en följd av inriktningsbeslut. Nya 

Danderydspartiet jobbar för att Danderydsborna kan bo i Danderyd hela livet från ung till gammal. 

Om då antalet Danderydsbor ökar pga. mindre utflytning då må det vara så att vi bli fler. 

Medborgerlig Samling 

Det beror på de nya invånarnas demografiska profil och för många andra parametrar för att 

besvaras med “bra eller dåligt”. 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Bra att fler, både yngre och äldre vill bo i Danderyd, dåligt att det inte finns bostäder för dem. 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Danderyd behöver verka för en stabil befolkningsutveckling med en inte alltför fluktuerande 

underlag för förskola, skola och äldreomsorg. 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Kommunen behöver verka för en stabil befolkningsutveckling med inte alltför flukturerande 
underlag för förskola, skola och äldreomsorg. Detta underlättar kommunens styrning och skötsel.  



6. Med en regeländring i Plan och Bygglagen krävs inte att mer än de allra närmaste 

grannarna tillfrågas vid en detaljplaneändring. Bör vi i Danderyd kräva att en vidare krets 

blir informerad och får deltaga i planprocessen? Hur skapar man bättre 

medborgarinflytande? 

Centern 
De närmaste grannarna ska ha störst inflytande, de drabbas alltid hårdast vid exploateringar. Det 
bör dock alltid ges god information till alla Danderydsbor i större byggprojekt. Riktiga, fysiska 
samrådsmöten mellan politiker och medborgare samt information på hemsidan är en förutsättning 
för medborgarinflytande. 

 
Kristdemokraterna 
KD vill att man ska kunna anmäla sig till en email-adresslista för att få regelbunden information om 
byggande som planeras. Vi vill understryka att ordet planeras inte betyder att något är beslutat. 
Medborgarinflytandet kommer genom att medborgarna ger sina synpunkter löpande – och röstar i 
valen. 

 
Socialdemokraterna 
Nej, fler inblandade skulle bara fördröja förfarandet. Det viktiga är att ha en bra översiktsplan, en 
plan som tagits fram med stort medborgarinflytande. Planen ska vara klar och tydlig. Byggen som 
beviljas ska stämma överens med tankarna i översiktsplanen. Vikten ska ligga i översiktsplanen. 
Detaljplanen får inte styra för mycket. 
 
Sverigedemokraterna 
Ja, vi tycker fler skall få komma till tals men det måste naturligtvis finnas en gräns, annars stannar 
verksamheten upp. Vi tror att man med digital hjälp kan förbättra medborgardialogen men också få 
fler att engagera sig i olika frågor. Det är även viktigt att ge tidsutrymme för dialogen att kunna 
landa.  

Nya Danderydspartiet 
Vid detaljplaneändringar, skall alltid alla relevanta ”grannar” vara i gruppen som tillfrågas och som 
har ”viss” inflytande. Påverkan av detaljplaneändringar kan vara av avgörande karaktär för flera än 
de ”närmaste”. Nya Danderydspartiet tycker att medborgarnas inflytande i förändringar, byggen 
med mera, är avgörande. Ingenting skall bara ”bestämmas” uppifrån. 
 
Medborgerlig Samling 
Ja. Bättre inflytande skapas genom transparens, lyhördhet och genom att tydliggöra och säkerställa 
bla. politiker och tjänstemännens roller enligt svar på fråga 4 ovan. 
 
Miljöpartiet – Caroline Robson 
Ja, det behövs en vidare krets sakägare. En orimlig konsekvens av att endast de närmaste grannarna 
tillfrågas var ex.vis att inga sakägare/Danderydsbor fanns för Good to Great tennisanläggning. 
 
Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 
Ja vi bör kräva att en vidare krets blir informerad och får deltaga i planprocessen så att man 
skapar bättre medborgarinflytande. 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 
Enligt PBL tillfrågas sakägare inför föreslagna detaljplaneändringar. Inget hindrar andra 
kommuninvånare att delta i informationsmöten samt sända in remissyttranden inom föreslagen 
remisstid och på så vis bidra med synpunkter inom den lagstadgade detaljplaneprocessen. 
  



7. Vad anser du är unikt och bra i Danderyd och hur ska vi på bästa sätt ta vara på det? 

Centern 

Vi ska genom nya detaljplaner skydda våra vackra riksintresseområden. Vi ska plantera nya ekar, 
aldrig fälla träd som kan sparas. Vi ska restaurera våra fina sjöar och vattendrag. Värna och skydda 
våra skogar och ängar- aldrig bygga där. Vi har verkligen en unik natur- och kulturmiljö som vi ska 
värna och spara åt kommande generationer. 
 

Kristdemokraterna 

Många enfamiljshus, stora och små trädgårdar, grönt och lummigt, nära innerstaden fysiskt men 

långt i känsla. 

Socialdemokraterna 

Vi ligger nära Stockholm och andra tätorter där jobb finns. Har bra kommunikationer i centrala 

Danderyd, bra service och sjukvård. Det är nära till naturen och vi har en god miljö. Viktigt behålla 

grönområden och bygga på andra delar i kommunen. 

Sverigedemokraterna 

Avsaknaden av socialt utsatta områden är det som gör Danderyd unikt vilket leder till t ex trygghet 

och bättre skolor. Socialdemokraterna vill bygga hyresrättsområden. Vi säger NEJ. Så bevarar vi 

Danderyds unika karaktär bäst. Sen har vi fantastiska grönområden, närhet till city och fantastiska 

bostadsområden.  

Nya Danderydspartiet 

Danderyd är en kommun som domineras av villastäder, men har också stadsliknande områden. 

Denna struktur skall vi bibehålla. Att stanna upp är dock ingen lösning. Våra grundfäder var 

entreprenörer och vi behöver i deras anda vidare utveckla  Danderyd för alla våra medborgare unga 

som gamla, för dig och mig och våra barn. 

Medborgerlig Samling 

- 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Kulturskatter bevaras och närheten till vatten ger Skärgårdskänsla. 

 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Det som är unikt med Danderyd är en kulturmiljö från olika tidsepoker som är värd att bevara, artrik 

miljö samt den långa vackra kuststräckan. 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Danderyd har en bevarandevärd kulturmiljö från olika tidsepoker, artrik miljö och en lång vacker 

kuststräcka. Viktigt att motverka förtätning som kan slå sönder gammal kvartersstruktur och som 

kan leda till belastning som kvarteren inte är planerade för. Kuststräckan behöver tillgängliggöras.  



8. Ska man bygga bostäder på de allra bullrigaste tomterna vid E18? För vem? 

Centern 

Man ska INTE bygga bostäder längs E18, i de bullrigaste lägena. 

Kristdemokraterna 

Nej. 

Socialdemokraterna 

Nej, bullriga bostäder ska inte byggas för någon. Om det byggs är det viktigt tänka på ljudisolering 

mm. finns förutsättningar bygga vid en överdäckning av E18. 

Sverigedemokraterna 

Ja, under rätt förutsättningar, det vill säga om det tillför något positivt för Danderydsborna genom 

att försköna, skapa trygghet och bullerdämpa.  För den som har råd att bo där. Bostäderna ska 

byggas utifrån Danderydsbornas behov, inget annat.  

Nya Danderydspartiet 

Svar ja, Tex ungdomsbostäder med tidsbegränsade upplåtelseform. Under en begränsad period i 

livet där priset på en botad spelar en väldig viktig roll. Byggtekniskt är det möjligt att skärma av 

merparten av allt buller. Området berör och stör inte heller villasamhällen och ger lite mer liv åt 

området kring handelsplats Enebyberg.  

Medborgerlig Samling 

Om normerna kan uppfyllas kan det vara lämpligt i vissa områden. För vem beror på på vilken plats. 

Boenden för yngre/studenter kan vara en möjlighet, då de ofta har behov av närhet till 

kollektivtrafik. 

 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Bostäder utmed E18 följer lagkrav på ”tyst sida” och skyddar samtidigt befintlig lägre bebyggelse 

från buller. Hela kommunen störs från och till av buller från E18, en tunnelförläggning är nödvändig. 

 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Vi är ytterst tveksamma till att bygga bostäder nära E18 på grund av buller och luftföroreningar 

som påverkar människans hälsa negativt. Närheten till trafik skapar även vibrationer och 

lågfrekvent för människan icke hörbart buller som kan påverka människors hälsa. Mark nära E18 

bör detaljplaneras för andra användningsområdet än bostäder. 

 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Ifall mark invid E18 är detaljplanerad för bostäder, hanteras bullerfrågan i bygglovsskedet mot 

lagkrav. Dagens fönster stänger ute mer buller. Närheten till trafik skapar vibrationer och 

lågfrekvent för människan icke hörbart buller som enligt vissa forskaren skulle kunna menligt 

påverka människans hälsa. Därför borde mark nära E18 detaljplaneras för annat än bostäder.  



9. Hur anser du att buller- och luftföroreningar från trafiken (E18, Roslagsbanan, våra största 

lokalvägar) skall hanteras? Flera skolor uppfyller inte luftkvalitetsnormerna. 

Centern 

Sänkta hastigheter både för tåg och bil är det miljövänligaste och billigaste sättet. Roslagsbanan ska 

inte bli snabbtåg, för att kommuner norr om oss vill växa! Vackert utformade bullervallar längs E18, 

och grönskande plank i villaområdena. Bulleråtgärder behövs på Stocksundsbron. 

Kristdemokraterna 

Ansvaret för E18 ligger hos Trafikverket, för Roslagsbanan och Tunnelbanan hos SL. Kommunen ska 

använda alla lagliga möjligheter att kräva åtgärder, men också, eftersom de lagbaserade kraven inte 

räcker, aktivt marknadsföra kravet att den som orsakar ska åtgärda (polluter pays). Vi ska själva 

bygga fler bullerplank och installera luftrenare i ventilationssystemen i våra skolor. 

Socialdemokraterna 

Se över vad som orsakar problemen, varifrån de kommer. Åtgärda problemen. 

Sverigedemokraterna 

Utbyggnaden av bullerplank måste färdigställas kring våra drabbade vägar men även broarna över 

Stocksundet. För att minska skadliga partiklar bör krav ställas på Trafikverket att spola/tvätta 

vägbanan på våren samt samla upp spolvattnet. E18 i tunnel om den finansieras på annat sätt än 

med ökad bebyggelse.  

Nya Danderydspartiet 

En tunnel för E18 och en tunnelbana till Täby vara den bästa lösningen. Vi äger dock inte frågan. I 

vårt fall är en kompromiss bättre än att hoppas på tunnelförläggning. Vi vill få det bättre NU. 

- Sänkt hastighet på E18, Tyst asfalt, Fler bullerplank, Kanske jordvallar, Ökad cykelpendlande 

- Prata med våra grannkommuner.  

Medborgerlig Samling 

Kortsiktigt ska vi som kommun mäta och ställa krav mot Trafikverket och SL. 

Långsiktigt bör det stora markområde som idag tas i anspråk av E18 användas till bättre nytta för 

oss Danderydsbor och vägen flyttas ner under mark. 

 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Tunnelförläggning av E18, förlängd T-bana till Täby och ingen ökad tågtrafik på Roslagsbanan. En 

skam att kommunen inte agerat tidigare och protesterad kraftfullare till  Trafikverket gällande 

utemiljön på våra tre skolgårdar utmed E18. Gällande bristfällig innemiljö i våra förskolor och skolor 

krävs en strategisk underhållsplan baserad på verkliga behov. 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Erbjuda bra och attraktiva kollektiva färdmedel samt förbättra cykelstråken för att minska 

biltrafiken. En lång biltunnel vore det bästa. 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Kommunens myndighetsnämnd Miljö- och Hälsoskyddsnämnden ansvarar för att lagens krav kring 

buller och luftföroreningar uppfylls. Flera skolor har underdimensionerade ventilationssystem 

(byggda för mindre klasser än dagens). Krävs en strategisk underhållsplan samt budgetering för 

systematisk och aktiv uppgradering av fastighetsbeståndet.  



10. Hur anser du att frågan om förlängning av tunnelbanan till Täby skall hanteras? 

Centern 

T-bana till Täby är ett bra alternativ för Danderyd, och ska påskyndas. Den ska dock inte innebära 

att vår kommun avtalar att bygga eller förbinds till någon exploatering av något slag. 

 

Kristdemokraterna 

Danderyd ska ställa sig positiva, men det är Täby Kommun som avgör 

Socialdemokraterna 

Bra lösning för att lösa belastningen av trafiken på E18. 

 

Sverigedemokraterna 

När Täby inte vill ha en tunnelbana är det svårt men vi säger t ex nej till att roslagsbanan dras till 

City då vi menar att det förutom de enorma kostnaderna även minskar chansen för en tunnelbana 

till Täby i framtiden. Den gula linjen bör dras från Odenplan till Täby via Danderyd.  

Nya Danderydspartiet 

Se ovan. Skyndsamt. Jag tror dock att vi får vänta länge på en t-bana till Täby. Problem kan inte 

vänta så länge och måste åtgärdas genom kompromisser, se ovan. Vi behöver förbättringar nu och 

inte långt in i framtiden. 

Medborgerlig Samling 

Vi som kommun bör driva på för att få till stånd en förlängning av tunnelbanan till Täby med minst 

en hållplats i Danderyd. 

 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Kräva att Trafikverket följer lagkrav gällande buller och föroreningar på skolgårdar då dessa orsakar 

ohälsa hos både våra barn och unga och skolpersonal. 

 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Aktiv dialog med och påverkan på Regionen. 

 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Styrande majoriteten behöver driva en aktiv medborgardialog i frågan och förankra att 

budgetmedel avsätts för en framtida delfinansiering av tunnelbana norrut. Detta är en regionfråga 

som konkurrerar med andra projekt. För att skapa trovärdighet behöver Danderyd  

a) få Täby m fl nordostkommuner att inse att situationen är ohållbar + uttala vilja att delfinansiera  

b) för att få regionen att lyssna behöver nordost visa driftighet samt uttalad vilja att delfinansiera.  



11. En del planärenden har varit öppna i mer än 15 år, vilket skapat en ständig oro hos de 

boende. Hur länge anser du att ett planärende skall få vara öppet? 

Centern 

15 år är en fruktansvärt lång tid för närboende att vänta på besked. Att utsätta boende för den 

stressen under så lång tid är oacceptabelt, snudd på omänskligt. Ett detaljplaneförfarande behöver 

ta 2-3 år, så att alla får komma till tals, och så att inga missar görs. Max 3-4 år, om ärendet är stort 

eller svårlösta problem eller frågor dyker upp på vägen. 

 

Kristdemokraterna 

Max två valperioder, 8 år  

 

Socialdemokraterna 

Visst är det tråkigt med öppna ärenden men ibland måste saker och ting ta tid. Viktigt följa lagar 

och förordningar. 

 

Sverigedemokraterna 

Har man inte nått fram till en för medborgarna och fastighetsägaren acceptabel lösning inom tre år 

ska ärendet avslutas.  

Nya Danderydspartiet 

15 år är definitiv för långt. Sådant skall egentligen skötas skyndsamt och inte fördröjas. Frågan är 

också om det är möjligt för en kommun att bestämma helt över processen. Är inte det som 

fördröjer baserad på olika överklaganden etc. som baseras på nationell lagstiftning.  

 

Medborgerlig Samling 

Ett planärende bör stängas när arbete inte pågår längre. En rimlig karens kan vara ca. 6 månader. 

 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Bättre underbyggda detaljplaneuppdrag utifrån ett aktiv medborgardialog. 

 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Kommunstyrelsen uppdrar åt byggnadsnämnden att ta fram detaljplaneförslag. Vissa uppdrag 

visar sig sedan kräva längre utredningar. Bättre underbyggda detaljplaneuppdrag skulle korta 

processen. Det är kommunstyrelsen som beslutar om att lägga ned ett uppdrag (inte BN). 

 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

Kommunstyrelsen uppdrar åt byggnadsnämnden att ta fram detaljplaneförslag. Vissa uppdrag 

visar sig sedan kräva längre utredningar. Bättre underbyggda detaljplaneuppdrag skulle korta 

processen. Det är kommunstyrelsen som beslutar om att lägga ned ett uppdrag (inte BN).  



12. Vad betyder att utveckla Danderyd för dig? 

Centern 

Att utveckla Danderyd är för mig att skapa rivningsförbud för våra mest värdefulla byggnader, 

restaurera våra sjöar o vatten, återställa parkernas blomsterprakt, plantera fler ekar och träd, rensa 

bort onödiga vägskyltar, byta till vackrare lyktstolpar, anordna gröna bullerskydd- inte bygga. 

 

Kristdemokraterna 

Att göra vardagsmiljön bättre för Danderydsborna, både på kort och lång sikt 

 

Socialdemokraterna 

Ge fler möjlighet att bo i Danderyd utan att ta bort attraktiviteten. Ge bra service och ha bra 

kommunikationer. Ta hand om de äldre som vill bo kvar. 

 

Sverigedemokraterna 

Jag tror ordet utveckla skrämmer många. Det förknippas med bebyggelse men så behöver det inte 

vara. Det handlar om att göra Danderyd bättre. Trygghet på våra gator, trygghet inom äldrevården. 

Ett exempel kan vara att alla våra skolor ställer upp på rättvis jämförelse av hur den 

skattefinansierade skolpengen används 

 

Nya Danderydspartiet 

Nya Danderydspartiet säger: Utveckling i samråd och samförstånd med våra medborgare 

 

Medborgerlig Samling 

Att utveckla Danderyd innebär (i denna kontext av bebyggd miljö) att omhänderta, vitalisera och 

skapa mervärden i vår gemensamma miljö! Vi ska se till att våra barns skolor är hälsosamma, 

trivsamma och inspirerande, att våra sjöar och stränder är underbara platser att njuta av, att våra 

skogar ger utrymme för avkoppling och att våra bebyggda miljöer är så vackra och välskötta som 

vår kommun förtjänar. 

 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

En varmare politik i Danderyd för våra äldre i nutid och våra barn i framtid. Värna strandskydd och 

kulturmiljö, varsamt och hållbart byggande, skydda våra naturreservat. 

 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Värna och vårda vår kulturmiljö, gamla trädgårdar, naturreservat, våtmark, de gröna stråken och 

våra gamla ståtliga träd. Skapa grön och hållbar stadsmiljö. Värna strandskyddet och utveckla 

strandpromenaden. Villkora byggande utifrån hållbarhetskriterier. 

 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

a) värna och vårda vår kulturmiljö, gamla trädgårdar, naturreservat, våtmark, de gröna stråken, 

och våra gamla ståtliga träd  

b) omvandla stadsmiljö till grön och hållbar stadsmiljö  

c) värna 

strandskydd och utveckla strandpromenaden  

d) villkora byggande utifrån hållbarhetskriterier.  



13. Vilka områden vill du utveckla och vilka vill du bevara? 

Centern 

Jag vill bevara alla våra skogar och grönområden- även de minsta- och trädgårdsstaden. Alla 

boendemiljöer i kommunen  har sitt eget värde, och får inte förvanskas genom storexploateringar. 

Skolområden kan utvecklas, men bara i samklang med omgivningens miljö, likaså Östra Enebytorg. 

 

Kristdemokraterna 

Alla områden ska bevaras, våra centrum ska försiktigt utvecklas 

 

Socialdemokraterna 

Skola, vård och omsorg behöver utvecklas. Det är även viktigt att ha kontinuerlig uppföljning. 

 

Sverigedemokraterna 

Regionen har planer på att flytta roslagsbanan närmare bussterminalen. Vi tycker det är bra men 

det skall göras med ett helhetstänk där vi, Danderydare, utvecklar på våra villkor. Förskönande, 

trygghetsskapande och bullerdämpande. Vi måste förekomma yttre påverkan.  

Nya Danderydspartiet 

Vi tror att våra medborgare i Danderyd vill ha ungdomsbostäder, tex längs E18. Vi vill utveckla våra 

torg tillsammans med våra medborgare. Vi ser att en del av den befintliga bebyggelsen där har 

kommit till åren och motsvarar inte längre det som vi i Danderyd vill ha. Området kring 

Hortusparkering. Mörbybadet måste på något sätt förnyas. Vi vill skydda skolgården på 

Brageskolan. 

 

Medborgerlig Samling 

Se svar fråga 1 ang. bevara (dagens bostadsområden och grön- och vattenområden). Områden som 

kan vara aktuella att utveckla är tex trafikytor och industriområden. 

 

Miljöpartiet – Caroline Robson 

Bevara våra grönområden och den biologiska mångfalden, bättre dagvattenhantering med fler 

våtmarker – naturliga våtmarker behöver återskapas och nya anläggas. Danderyds vattendrag och 

sjöar har sämsta tänkbara status. 

 

Miljöpartiet - Ruby och Kjell Rosén 

Bevara grönområden. Utveckla lokala kommundelscentra varsamt. Skapa en hållbar trafikmiljö. 

 

Miljöpartiet - Gun-Britt Lindström 

(se tidigare svar!)  



 

Lokalspecifika frågor. 

Svara med Ja eller Nej 

 

14. Skall bebyggelse öster om Enebybergsvägen ske småskaligt och domineras av småhus? 

15. Skall det minsta av tre diskuterade alternativ väljas för idrottshall till Brageskolan? 

16. Noratorgsexploatören har 769 kvm tomt av totalt en mångfalt större yta som planeras för 

bebyggelse av 65-75 lägenheter. Detsamma gäller kvarteret Banvakten 1, där den privata 

markandelen endast är 225 kvm. Anser Du att ett enskilt företag kan inmuta kommunens 

markandel genom ett avtal utan att andra intressenter bjuds in i en öppen process?  

17. Sjukhuset 7 angränsar till känslig naturskön villabebyggelse vid Kevinge Strand. Anser Du att 

det är rimligt att befintligt patienthotell (i privat ägo) utökas från en byggnad med 8 

våningar till 3 byggnader där den högsta tillåts få 13 våningar? 
18. Anser Du att attraktiva villaområdet i Kevinge skall behålla sin villakaraktär och undgå att trängas in 

mellan växande höghusområden? 

19. Ytterligare exploatering kring Mörby C (kvarteren Vågen och del av Svärdet -bostäder och 

handel) ligger i planförfarande. Tål Mörby C ytterligare förtätning? 

20. Anser du att Mörbybadet skall utvecklas på befintligt område för att rädda 

grönområden/parkmark vid alternativ placering? 

21. Skall pensionärsradhusen i Enebyberg behållas, vårdas och huvudsakligen användas för just 

pensionärer? 

22. Anser Du att det sedan länge planerade vård- och omsorgsboendet i kvarteret Kabbelekan 

14 (f.d. Solgården) skall fullföljas under kommande valperiod? 

 

14. Skall bebyggelse öster om Enebybergsvägen ske småskaligt och domineras av småhus? 

 

C JA 

KD JA 

S JA 

SD JA 

NDP Ganska småskaligt 

MED JA, det är den tydliga vilja som medborgarna uttryckt 

MP Robson JA 

MP Rosén Lägre och småskaligare än västra 

MP Lindström Lägre och småskaligare än västra 

15. Skall det minsta av tre diskuterade alternativ väljas för idrottshall till Brageskolan? 

 

C JA 

KD ? 

S NEJ 

SD JA 

NDP Ingen hall på Brage. Använd Telia tomten 

MED - 

MP Robson JA 

MP Rosén JA 

MP Lindström NEJ, har uppfattat att beslut finns om mellanalternativet 



16. Noratorgsexploatören har 769 kvm tomt av totalt en mångfalt större yta som planeras för 

bebyggelse av 65-75 lägenheter. Detsamma gäller kvarteret Banvakten 1, där den privata 

markandelen endast är 225 kvm. Anser Du att ett enskilt företag kan inmuta kommunens 

markandel genom ett avtal utan att andra intressenter bjuds in i en öppen process?  

 

C NEJ 

KD NEJ 

S NEJ 

SD NEJ 

NDP NEJ 

MED NEJ 

MP Robson NEJ 

MP Rosén NEJ 

MP Lindström - 

17. Sjukhuset 7 angränsar till känslig naturskön villabebyggelse vid Kevinge Strand. Anser Du 

att det är rimligt att befintligt patienthotell (i privat ägo) utökas från en byggnad med 8 

våningar till 3 byggnader där den högsta tillåts få 13 våningar? 

 

C NEJ 

KD JA 

S NEJ 

SD NEJ 

NDP Förordar kompromiss 

MED - 

MP Robson JA 

MP Rosén JA, om behov finns 

MP Lindström JA 

18. Anser Du att attraktiva villaområdet i Kevinge skall behålla sin villakaraktär och undgå att 
trängas in mellan växande höghusområden? 

C JA 

KD JA 

S JA 

SD JA 

NDP - 

MED Bebyggelse ska utföras med stor försiktighet och med stöd av de boende 

MP Robson JA 

MP Rosén JA 

MP Lindström JA 

19. Ytterligare exploatering kring Mörby C (kvarteren Vågen och del av Svärdet -bostäder och 

handel) ligger i planförfarande. Tål Mörby C ytterligare förtätning? 

C NEJ 

KD JA 

S JA 

SD JA 

NDP JA, om kringboende tycker så 

MED - 

MP Robson NEJ 

MP Rosén NEJ 

MP Lindström NEJ 

  



20. Anser du att Mörbybadet skall utvecklas på befintligt område för att rädda 

grönområden/parkmark vid alternativ placering? 

C JA 

KD NEJ 

S JA 

SD JA 

NDP JA 

MED JA 

MP Robson NEJ 

MP Rosén JA, om möjligt 

MP Lindström JA, om möjligt 

21. Skall pensionärsradhusen i Enebyberg behållas, vårdas och huvudsakligen användas för 

just pensionärer? 

C JA 

KD NEJ, Kommunen skall inte subventionera en specifik åldersgrupp 

S JA 

SD JA 

NDP JA 

MED JA 

MP Robson JA 

MP Rosén JA, om efterfrågan finns 

MP Lindström JA 

22 Anser Du att det sedan länge planerade vård- och omsorgsboendet i kvarteret Kabbelekan 

14 (f.d. Solgården) skall fullföljas under kommande valperiod? 

C JA 

KD NEJ, Man kan inte bygga tillräckligt stort på denna tomt 

S JA 

SD JA 

NDP JA 

MED - 

MP Robson JA 

MP Rosén NEJ, tomten har olämplig topografi 

MP Lindström NEJ, tomten är olämplig med hänsyn till tillgänglighet 

 


